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 Kommunens revisorer 
 

 
 
 
 

Kommunledningskontorets förslag till yttrande över 
revisionsrapporten ”Näringslivsrådet – januari 2019” 
 

Rapporten som skrivits till följd av granskningen upplevs väsentligt bredare 

än den specifika revisionsfrågan. 

I rapporten saknas även koppling till de näringspolitiska målen samt till 

marknadsplanen, som sedan år 2013 är en grund för det strategiska 

samarbete mellan kommunen och näringslivet. 

Kommunledningskontoret föreslår att rapporten följs upp av en fortsatt 

utvecklingsdialog mellan kommun, näringsliv och näringslivsråd. 

Rapporten vidgas genom följande underliggande frågeställningar: 

• Är ansvarsfördelning mellan kommunstyrelsen (KS) och 

näringslivsrådet avseende näringslivsarbetet nedtecknad, tydlig och 

ändamålsenlig? 

• Är kommunstyrelsens tillsyn av näringslivsarbetet i näringslivsrådet 

tillfredsställande? 

• Följer näringslivsrådet upp hur företagsklimatet upplevs i 

kommunen? 

• På vilket sätt och i vilken utsträckning bedrivs aktiviteter inom 

näringslivsrådet för att förbättra företagsklimatet? 

• Upplever företagen näringslivsrådets arbete och samarbete som 

tillfredsställande? 

 

På delfrågan ”Är kommunstyrelsens tillsyn av näringslivsarbetet i 

näringslivsrådet tillfredsställande?” finns inga rekommendationer, varvid 

tolkningen antas bli att revisionen anser tillsynen vara tillfredsställande. 
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Förutom revisionsfrågan framför rapporten även följande iakttagelser: 

• Ansvarsfördelningen mellan kommunstyrelsen och näringslivsrådet 

är nedtecknad, tydlig och ändamålsenlig. 

• Otydlighet i uppdraget gällande skillnaden i service till medlemmar 

och icke-medlemmar, vilket skapar en risk att värdet i att vara 

medlem ses som lågt bland företagen. 

• Den fysiska placeringen underlättar inte samarbetet med 

kommunen. 

• Vaggeryd är högt rankat i företagsklimat av Svenskt Näringsliv. 

• I verksamhetsplanen redovisas ett stort antal aktiviteter och 101 

företagsbesök är inplanerade. 

• Antalet externt finansierade projekt har minskat. 

• Av Vaggeryds kommuns aktiebolag är ca 12,5 % medlemmar i 

näringslivsrådet. 

• Fokus har framförallt legat på industriföretag. Intervjupersoner har 

önskemål om att även detaljhandels- och tjänsteföretag lyfts fram. 

 

Kommunstyrelsens yttrande över de rekommendationer som ges utöver 

revisionsfrågan: 

  

1.       Arbeta för ett förtydligande av näringslivsrådets utbud av service till 

medlemmar respektive icke-medlemmar. 

Frågan är intressant att fortsätta föra dialog kring i framtiden. 

Förkommunens del är det självklart att de medel som avsätts till 

näringslivsrådet ska leda till en utveckling av kommunens näringsliv som en 

helhet. I marknadsplanen beskrivs helhetsperspektivet och de strategier för 

samverkan som tagits fram gemensamt av kommunen och näringslivet 

med det huvudsakliga syftet att i enlighet med kommunfullmäktiges första 

övergripande mål att kommunen ska vara en attraktiv plats att leva, bo och 

verka i.  

En kommun behöver utifrån kommunallagen kunna erbjuda lika service till 

alla företag och kan inte neka någon.  
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2.       Överväga den fysiska placeringen av näringslivsrådet. 

Frågan skulle kunna utredas vidare och kräver en fördjupning. Som nästa 

steg kan organisation och lokalisering föreslås.  

 

I analyser från 2018 års resultat bedöms att kommunala och privata lokaler 

i Vaggeryds kommun inte utnyttjas optimalt idag. Det är viktigt att denna 

dialog förs i näringslivsrådets styrelse. 

  

3.       Se över möjligheten att söka ytterligare finansiering för 

näringslivsprojekt. 

Att söka finansiering är en resursfråga, hur många projekt är möjliga i 

förhållande till befintliga resurser. Det är också en utmaning att hitta 

projekt som kan intressera många företag. 

 

Idag är vi med i Growkomp, handelsprojektet, e-merge, closer. Dessa går 

via Jönköping, Business Gnosjöregionen och regionen, dessutom med en 

person som resurs från näringslivsrådet. Därutöver bedrivs en del mindre 

projekt, som exempel emigration express. 

 Ytterligare en fråga att diskutera vidare är  hur de skattemedel som avsätts 

till näringslivsarbete kan få maximal utväxling?  

  

4.       Via sin representation i näringslivsrådet driva frågor om att få fler 

medlemmar i rådet. 

Se svar på fråga 1. 

  

5.       Se till att näringslivsrådet arbetar för samtliga typer av branscher. 

Styrelsen har representation från handel (och ett handelsutskott), industri, 

byggsektor, tjänstesektorn, stora och små företag idag och arbetar för 
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samtliga branscher både befintliga och nya företag. De olika frågorna tyder 

på att det behöver utredas hur kopplingen ser ut exempelvis  

ur handels- och centrumutvecklingsperspektiv och utveckling av nya 

etableringar. 

 

Kommunens perspektiv är att samtliga branscher är viktiga och att det är 

viktigt att se till helheten. Den politiska strävan som uttalats i den styrande 

majoritetens programförklaring är bland annat att ”…kommunens 

näringslivspolitik ska vidgas och stärkas. För att klara framtidens välfärd 

behöver samarbetet mellan kommun och näringsliv utvecklas ytterligare. 

Kommunen ska bli mer attraktiv för kreativa och innovativa företag inom 

teknik- och tjänstesektorn. Kreativa arenor och mötesplatser för innovativa 

företag och kreativa personer ska utvecklas, där näringsliv, design och olika 

kulturuttryck kan mötas.” 

 

Torbjörn Åkerblad, kanslichef Annika Hedvall, kommundirektör 

 


